
 

 

 

 
 
 
 

 
 

 
Verslag vergadering Adviescommissie Cultuurhistorie 26 mei 2016 
 

    
  
Aanwezig 
Voorzitter tevens secr Mevrouw Jongeling 
Commissieleden Mevrouw Beckers, de heren Bukkems, Van den Berg, Kremers en 

Lammeretz (tot 16.30 u) en Verhaag 
Toelichting punt 11 De heer Mentens 
Afwezig De heren Gabriëls en Truyen 
  
1.  Opening 
Mevrouw Jongeling opent de vergadering om 15 uur in de Boskamer met de mededeling 
dat wethouder Gabriëls verlaat is. Tijdens de vergadering blijkt hij geheel te zijn 
verhinderd. De heer Truyen is zeker tot de vakantie afwezig wegens ziekte. De commissie 
stelt voor Wim een kaartje te sturen; de secretaris verzorgt dit. 
 
2. Vaststellen agenda 
De agenda wordt vastgesteld onder toevoeging van het punt ‘signalering afwijkingen bij 
monumenten en beschermde gezichten’. 
 
3. Vaststellen verslag en actielijst van 28 april 2016 
Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 
Bij punt 4a zegt de heer Van den Berg nog geen reactie te hebben gekregen op zijn 
aanvraag. Het Samenfonds 0495 stelt een bijdrage van € 1.500,- beschikbaar, maar dit is 
niet voldoende om het hele project te realiseren (ca € 5.000,-). 
Naar aanleiding van punt 5 Broekmolen verzoekt de commissie om het schriftelijke 
antwoord dat op raadsvragen wordt gegeven. Dit wordt toegezegd. Tijdens recent overleg 
met de heer Simons is gebleken dat hij bereid is aangepaste plannen in te dienen. 
Het opschonen van de actielijst wordt voor volgende vergadering geagendeerd. 
 
4. Bespreken impressie schouw 28 april 2016 
De commissie stemt in met het verslag. Het geeft een goede weergave van de 
waarnemingen. 
 
5. Mededelingen organisaties 
a. Molenstichting Weerterland 
De heer Van den Berg meldt het volgende algemene punt: 
- Het bezoek aan de Landelijke Molendag was dit jaar wat minder maar voor de 

windmolens samen toch ruim 200 bezoekers. Bewust is gekozen voor één dag 
openstelling om vrijwilligers op 1e Pinksterdag niet ook nog te belasten. 

Annamolen Keent: 
- Jammer dat berm gemaaid is terwijl die vol stond met bloeiende bijen/insecten-

vriendelijke planten. 
- De vogeloverlast in de kap lijkt, na aanvullende maatregelen Adriaens Molenbouw nu 

wel onder controle.  
- Tijdens de Landelijke Molendag is er bij Annamolen Keent een veiligheidsincident 

(gelukkig geen letsel) geweest. Is conform protocol aan vertrouwenspersoon veiligheid 
gemeld en molenaars/molengidsen maken aanvullende werkafspraken om herhaling te 
voorkomen.   

- Project omvormen verwilderd perceel tegenover de molen tot fruitboomgaard is 
aangemeld voor Onze Buurt. Familie Coolen wil meewerken/staat open voor grondruil 
bosperceel. E-mail aan Joke overhandigd en ook bij wethouder Gabriels onder de 
aandacht gebracht.  
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Annamolen Tungelroy 
- Er is een gesprek geweest met het bestuur Dorpsoverleg Tungelroy over recente 

ontwikkelingen en plannen voor de toekomst m.b.t. de molen. 
- Afspraak is gemaakt om intensiever samen op te gaan trekken met als doel inwoners 

van Tungelroy niet alleen trots op de molen te laten zijn, maar vooral ook betrokken 
bij de molen te laten zijn. Er komt in januari een kennismaking met de molenaars. We 
gaan samen met Dorpsoverleg inwoners Tungelroy werven als molengidsen/gast-
heren/(groen)klussers/molenaars. 

Sint Jan Stramproy 
- Scheefstand nulmeting is uitgevoerd en wordt nu gevolgd om te kijken of de situatie 

statisch of dynamisch is. 
- Er is een onderzoek naar de problematiek van de te geringe vangcapaciteit (slechts 

30% vang) uitgevoerd. Dit leidt tot aanpassing van de vang (veiligheid is met te 
geringe vangcapaciteit in het geding) en tot een aanpassing van de offerte van 
Adriaens Molenbouw. 

Nijverheid Stramproy 
- De proefstrook voegwerk invaart is opgezet met Jahnmortel. De kleur van de mortel is 

passend. Wel zal er nader overleg over wijze van uitvoering voegwerk nodig zijn: 
nadere eisen aan de uitvoering. Niet zoals nu erg breed en zonder afwerking met 
voegspijker. Voegwerk deels terug liggend en aflopend. Krijgt speciale aandacht. 

b. Peel, Maas & Kempen 
Gisteren 25 mei was er een symposium over de Peel-Raamstelling, georganiseerd door het 
Peelnetwerk. Deputé Van der Broeck was aanwezig. De bedoeling is dat het geheel meer 
structuur krijgt en dat o.a. fietsroutes worden aangelegd. Daarvoor zijn mogelijkheden 
voor Europese subsidies. Er bleek echter weinig bekend te zijn over de Peelraamstelling in 
Weert, terwijl in Weert nog 15 kazematten en nog diverse andere relicten van deze 
verdedigingslinie aanwezig zijn. De secretaris zal de bekende gegevens onder de aandacht 
brengen bij het Peelnetwerk. De heer Bukkems zal de gegevens van het symposium aan 
de leden doorsturen. 
c. Heemkundecomité Stramproy 
Het onderzoek met grondradar bij de Graven van Bocholt heeft interessante resultaten 
opgeleverd volgens de heer Verhaag. Helaas geeft het onderzoek geen uitsluitsel over 
aanwezige verbindingen tussen bekende delen. Wel is aanwezigheid van delen die op de 
luchtfoto zichtbaar zijn aangetoond op ongeveer 1.80 m onder het maaiveld. De heer 
Verhaag zal deze resultaten de volgende vergadering presenteren. De commissie verzoekt 
de coördinaten door te geven voor opname in gemeentelijke beleidsstukken (F. Kortlang, 
W. Mentens). 
d. Aldenborgh  
De heer Lammeretz geeft een overzicht van het programma: 
- Op 9 juni is er een lezing over kasteel Horn en de bewoners, 
- Op 28 juni is er ‘gluren bij de buren’ in kasteel Horn, 
- Op 5 juli is er excursie naar de ommegang van Brussel, 
- De folder voor de cultuurhistorische zomer is in de maak. 
e. Limburgs Geschied- en Oudheidkundig Genootschap 
Geen nieuws.  

 
6. Mededelingen gemeente 
a. Plannen Ehrens 
De plannen voor springstal Ehrens zijn zowel aan de raad toegelicht als aan de 
omwonenden en belangstellenden. Voor het grotere gebied van Weert-west wordt een 
landschapsplan opgesteld. Dit zal in een van de volgende vergaderingen worden 
toegelicht. 
b. Archeologie 
Dit punt vervalt bij afwezigheid van de heer Truyen. 
 
7. Thema Erfgoedprijs 2016 
Mevrouw Jongeling heeft een memo opgesteld over de Erfgoedprijs. De commissie 
verzoekt haar bij vorige winnaars van Publieks- en Erfgoedprijs na te gaan wat de prijs 
teweeg heeft gebracht. 
Voorgesteld wordt voor een volgend thema molens te nemen (vanwege het Jaar van de 
Limburgse molen) of educatie. Ook erfgoedorganisaties of een onderwerp dat de jeugd 
aanspreekt worden genoemd. Andere overweging is niet een onderwerp in de binnenstad, 
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maar juist in het buitengebied te kiezen. Denk dan aan mooiste boerderij (inclusief stallen, 
bakhuis etc.), dus agrarisch ensemble, of het monument in zijn groene omgeving. Dit zou 
goed aan kunnen sluiten bij het thema van de OMD 2017 (Burger, boeren en buitenlui). 
Voor 2018 zou het Van Horne jaar als thema genomen kunnen worden. 
Dit punt wordt volgende vergadering opnieuw geagendeerd. 
 
8. Monumentenbord voor beste restauratie 
De commissie is unaniem lovend over de restauratie van het Fatima Huis, zoals bezien 
tijdens de schouw op 28 april jl. Zij wil dit belonen met het tweede monumentenbord in 
Weert. Eventueel te onthullen tijdens Open Monumentendag. 
 
9. Signalering afwijkingen monumenten en beschermde gezichten 
Gemeld wordt dat de hekken rond de voormalige KMS zullen worden verwijderd. Kunnen 
we er van uitgaan dat dit niet de monumentale onderdelen betreft? Mevrouw Jongeling 
gaat dit na. 
Voorts wordt verzocht de plannen voor herbestrating van de Markt toe te lichten aan de 
commissie. 
 
10. Terugkoppeling uit Monumenten-welstandscommissie 26 mei 2016 
Mevrouw Beckers doet verslag van de advies die zojuist zijn uitgebracht door de 
Monumenten-welstandcommissie. Zie hiervoor het aparte verslag. De commissie 
onderstreept het advies van de Monumenten-welstandscommissie met betrekking tot de 
raamfolie van de ANWB bij rijksbeschermd monument Markt 15. 
 
11. Natuur- en landschapsvisie 
De heer Mentens licht de visie toe met behulp van een PowerPointpresentatie. Vorig jaar is 
ook een toelichting gegeven. Nu is de eigenheid van Weert meer verwerkt in de visie. Ook 
zijn de aspecten van duurzaamheid opgenomen, zoals het punt dat groen en water 
belangrijk zijn om opwarming van stedelijk gebied tegen te gaan. 
De commissie complimenteert de opsteller met de visie. Zij adviseert grote structuren met 
een monumentale waarde, zoals de Peel-Raamstelling, schansen en de graven van 
Bocholt, op te nemen. Deze defensiewerken in het landschap zijn onderscheidend, 
waarvoor mogelijk ook (Europese) subsidies kunnen worden verkregen. Het landschap van 
Weert is afleesbaar als een staatkundige lappendeken, getekend door diverse 
grensconflicten. 
Opgemerkt wordt dat de voortrekkersrol van de gemeente ontbreekt, waar de gemeente 
juist een regierol zou moeten hebben. Daarbij heeft de gemeente grotere financiële 
mogelijkheden. Voorts ontbreken concrete voornemens, zoals bijvoorbeeld het herstellen 
van structuren of het terugbrengen van heide. 
De vraag rijst of de periode waarvoor de visie geldt voldoende is. De periode is nu 
gekoppeld aan die van de structuurvisie. De status van de natuur- en landschapsvisie is 
ongeveer gelijk aan die van de structuurvisie als richtinggevend document. 
Graag ontvangt de commissie meer informatie over het opnieuw ondertekenen van het 
traktaat uit 1716 op 20 november. 
 
12. Rondvraag 
De heer Van den Berg informeert of er al voortgang is bij het initiatief om een 
erfgoedstichting in het leven te roepen. Dit punt wordt voor volgende vergadering 
geagendeerd. 
De heer Bukkems vraagt naar Le Beaux Champs ofwel D’n Advekaot. Overleg is gestart 
om de mogelijkheden tot restauratie en gebiedsontwikkeling te verkennen. 
Tevens meldt hij 23 juni afwezig te zijn. 
 
13. Sluiting 
Mevrouw Jongeling sluit de vergadering om 17.05 uur onder dankzegging van de 
aanwezigen voor hun inbreng. 
 
Vastgesteld in de vergadering van 21 juli 2016, 
 
 
G. Gabriëls, voorzitter    J. Jongeling, secretaris  
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Actielijst n.a.v. vergadering Commissie Cultuurhistorie 26-5-2016  
 

Vergadering Actiepunt 
 

Actie door 

29 juni 06 1. (Ruimtelijke) plannen KMS/BC voorleggen aan commissie PO 
26 juli 07 2. Plaatsing vm. jongensschool Keent op gemeentelijke 

monumentenlijst 
RB/m&a 

29 apr 08 3. Oplossing voor archeologische informatieborden 
Molenakker voorleggen aan B&W 

OSCW 

26 aug 10 
 

4. Vrijkomende niet-monumentale kerken inventariseren Bisdom 

30 april 15 5. 3 schuilbunkers kazerneterrein t.b.v. gemeentelijke 
monumentenlijst, plus inventarisatie KMS-terrein op 
potentiële monumenten 

RB/m&a 

10 dec 15 6. Kosten grondradar voor Markt opvragen 
 

OCSW/WT 

10 dec 15 7. Inventarisatie binnenterreinen poorten opvragen bij 
Erfgoedcluster en VVVCW en CMW polsen voor gebruik 

RB/m&a 

10 dec 15 8. Lijst uitgevoerde werken 2015 opstellen t.b.v. schouw 
april 2016 

RB/m&a 

10 dec 15 9. Stand van zaken voorstel torenuurwerk Swartbroek 
 

EGC/JvC 

7 feb 16 10. Stand van zaken handhaving Broekmolen VTH 
 

31 mrt 16 11. Handhaving Hoogstraat (Tiptop) RB/VTH 
 

 


